

SUMMARY

REGULASI DAN PEMBANGUNAN PERS ERA 1966-1973 DI INDONESIA

Created by Erman Anom, Drs., MM, Ph.D

Subject : PERATURAN, MEDIA, POLITIK
Subject Alt : REGULATION, MEDIA, POLITICS
Keyword : : regulasi;pembangunan;pers;autoriter

Description :

Penelitian regulasi dan pembangunan pers ini dilakukan untuk mendalami perkembangan media massa yang begitu dinamis di Indonesia. Mereka yang ingin mendalami tentang media dan politik kekuasaan di Indonesia dan bagaimana berperan dalam mendukung kekuasaan untuk digunakan sebagai alat membangun sistem masyarakat pada era kekuasaan Soeharto. Kajian ini mengkaji bagaimana sistem akhbar terbentuk di bawah sistem politik sehingga dirujuk sebagai dasar media masa Indonesia antara 1966 hingga 1973. Untuk mencapai tujuan kajian, penyelidikan telah dibuat ke atas akhbar serta faktor- faktor yang mempengaruhi pembentukan sistem akhbar dengan menggunakan pendekatan penyelidikan persejarahan melalui analisis dokumen dan temubual mendalam. Hasil kajian menunjukkan bahawa pembentukan sistem media adalah berasaskan kepada suatu proses yang dirancang secara sedar untuk disesuaikan dengan falsafah dan nilai yang diamal oleh pemimpin, yang seterusnya menjadi dasar nasional Indonesia. Proses yang dirancang ini berteraskan nilai-nilai budaya seperti “gotong royong”, semangat keharmonian, keserasian, keseimbangan, dan ketaatan. Proses pembentukan sistem akhbar dilakukan melalui pembujukan dan konsensus yang dilakukan semasa mesyuarat, yang kemudiannya dijadikan alat untuk mengawal aktiviti akhbar di Indonesia. Kajian juga mendapati beberapa faktor dominan yang mempengaruhi perkembangan sistem media ketika itu merangkumi faktor sosio-budaya, politik dan ekonomi. Hasil kajian menunjukkan dari 1966 hingga 1973, kerajaan mendukung aspirasi untuk membentuk suatu sistem media yang sehat, bebas dan bertanggungjawab serta membina semangat kekeluargaan selaras dengan arah perancangan ideologi politik kerajaan. Dasar-dasar inilah yang menjadi landasan penting dalam pembentukan sistem media berteraskan Pancasila di Indonesia. Sedangkan dari tahun 1966-1973 undang-undang pers No.4/1967 menjadi kekuatan kepada pembangunan media kemerdekaan, berkeadilan dan kebebasan.

Date Create : 31/10/2016
Type : Text
Format : PDF
Language : Indonesian
Identifier : UEU-Research-293060015_0616
Collection : 293060015_0616
Source : LAPORAN PENELITIAN HIBAH INTERNAL
Relation Collection Fakultas Ilmu Komunikasi
COverage : Civitas Akademika Universitas Esa Unggul
Right : @2016 LPPM

Full file - Member Only

If You want to view FullText...Please Register as MEMBER

Contact Person :

Astrid Chrisafi (mutiaraadinda@yahoo.com)

Thank You,

Astrid (astrid.chrisafi@esaunggul.ac.id)

Supervisor